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Beste leden van de afdeling PvdA Noord-Beveland, 
 
Omdat we door de Coronamaatregelen niet bij elkaar kunnen komen 
willen we jullie op deze manier toch informeren over de gang van zaken op 
ons eiland. Dat vinden jullie in deze Nieuwsbrief. 
Daarin een aantal onderwerpen, e.e.a. zal ook op de site worden gezet van de 
afdeling. 
 
1. Uit de raadsfracties een tweetal onderwerpen 
 
2. OV in Zeeland en Noord-Beveland 
 
3. Voorstel van Wientjes voor compensatie door de staten en raadsfracties van PvdA in 

Zeeland 
 

Zodra het kan komen we weer een keer bij elkaar. 
 
Groet, Bestuur PvdA Noord-Beveland 
 
Thijs ‘t Hart 
Gerard van der Wal 
Cor Quinten 
 
 
1. Uit de raadsfracties een tweetal onderwerpen 
 

Onderwerp: Compensatie Marinierskazerne. 
 
Geacht College, 
Het besluit om de mariniers kazerne niet in Zeeland te vestigen is nog vers. Er gaat nu 
gepraat worden over een compensatie. Deze compensatie is vooral bedoeld als 
compensatie wat betreft de banen die verloren zijn gegaan in de overheidssfeer. De 
compensatie zou vooral stimulans moeten zijn voor de Zeeuwse economie en het 
onderwijs in Zeeland waardoor jonge mensen niet uit de provincie weggaan of naar onze 
Provincie terug komen. Het Kabinet heeft aangegeven dat haar speciale afgezand “Dhr. 
Wientjes”  overleg zal voeren met Zeeland om compensatieprojecten te starten dit om de 
economische groei en de werkgelegenheid te stimuleren. Op welke wijze dit zou kunnen 
staat in een artikel in de Volkskrant van 2 maart 2020 om schreven onder de kop “ Maak 
Zeeland een proeftuin voor vernieuwingen”. 
Gelet op dit doel vraagt de PvdA Noord-Beveland aandacht voor het volgende. In onze 
beleving gaat het om projecten aan te dragen die van belang zijn voor Zeeland  en maakt 
het niet zoveel uit waar die compensatie komt. Daarom roept de PvdA Noord-Beveland 
het College en de raad op om de potentie en de groei van Noord-Beveland in te zetten op 
arbeid en onderwijs trajecten. Wij zijn dan ook van mening dat Noord-Beveland de kans 
moet krijgen een living lab te worden en op deze wijze te komen tot alternatieve 
landbouw. Wij bedoelen hiermee landbouw op zoute grond en dan te kijken hoe de 



traditionele landbouw in de nieuwe werkwijze kan integreren. Ook  in de ambities welke 
beschreven staan In de toekomst visie voor Noord-Beveland 2030 wordt in ambitie 2 hier 
nader op in gegaan. Ook in het  provinciaal coalitieakkoord “Samen verschil maken 2019-
2023 wordt in een aparte paragraaf hier op ingegaan. Al eerder heeft de commissie 
Balkenende en de campus Zeeland hier aandacht voor gevraagd. 
De PvdA Noord-Beveland  heeft in zijn verkiezingsprogramma opgenomen dat het 
vestigen van voortgezet onderwijs zoals een groencollege met aquacultuur een boost zou 
geven aan de economie van Noord-Beveland. Voeg daarbij HBO en WO instellingen (die 
onderdeel zijn van de campus Zeeland) en een  samenwerking   van UCR , (University 
College Rooseveld) HZ en Wageningen en het NIOZ (Koninklijk Nederlands Instituut voor 
Zeeonderzoek)  moeten kunnen komen tot een doorlopende leerlijn voor het onderzoek 
naar aquacultuur. 
Wij roepen als PvdA fractie het College op om te starten met een 
haalbaarheidsonderzoek en dit te faciliteren. Verder vragen wij het College om via hun 
netwerk deze kans te verzilveren voor Noord -Beveland 
 
Met de meeste hoogachting, 
Cor Quinten ( fractie PvdA Noord-Beveland) 
 
 
Dag Cor, 
 
Hieronder het antwoord op de gestelde vragen: (de vragen staan in de 
bijlage)    
 
In de vraag worden in feite een aantal zaken aan elkaar gekoppeld zoals 
toekomstvisie Noord-Beveland en de daarin opgenomen voornemens met 
betrekking tot innovatieve landbouw, het provinciale coalitieakkoord alsmede 
het eigen verkiezingsprogramma. Concreet wordt verzocht te onderzoeken of 
het mogelijk is een doorlopende leerlijn op HBO/WO te ontwikkelen naar 
aquacultuur. Hiertoe zou een haalbaarheidsonderzoek moeten worden 
gefaciliteerd waarbij ons college tevens ons netwerk in moet zetten. 
Wij vinden het een goede zaak om onderwijs en innovatie met elkaar te 
verbinden en wellicht zijn hier ook mogelijkheden toe. Op de eerste plaats 
worden verbindingen gelegd middels de strategische agenda binnen de 
Bevelanden. Wij zullen onderzoeken of bedoelde verbinding met betrekking tot 
de aquacultuur op Noord-Beveland meer concreet gemaakt kan worden door 
gebruikmaking van ons netwerk. Het is ons inziens te vroeg nu al in te 
zetten op een totaal haalbaarheidsonderzoek omdat daarvoor op dit moment ons 
de tijd en de gegevens ontbreken.  
Wij zullen daarom concreet onderzoeken of er een verbinding tussen de 
aquacultuur en onderwijs kan worden gelegd. Op basis van die terugkoppeling 
kan wellicht een voorstel worden gedaan tot verder onderzoek. 
 
Met vriendelijke groet, 
 
Kees Poortvliet 
Raadsgriffier Gemeente Noord-Beveland 
 
 
 



Motie op grond van artikel 29 van het Reglement van Orde 
 
Onderwerp: de verkoop van huurwoningen in kleine kernen zoals Geersdijk  of Kats 
 
De gemeenteraad van Noord-Beveland op donderdag 28 november 2019 in vergadering 
bijeen: 
Constaterende dat: 
- Dat elk jaar door de RWS huurders worden aangeschreven of zij eigenaar willen 

worden van hun huurwoning; 
- Dat hierdoor het aantal huurwoningen steeds minder wordt; 

 

In aanmerking nemende dat: 
- de  RWS huurwoningen verkoopt terwijl er een tekort is aan betaalbare huurwoningen; 
- dat de PvdA volkshuisvesting ziet als een kerntaak van de overheid; (Floor Wibaut en 

Jan Schaeffer) 
 
Overwegende dat: 
- dat juist in een tijd waar vraag is naar betaalbare huurwoningen men niet over moet 

gaan tot de verkoop van deze woningen; 
- dat deze woningen juist belangrijk zijn voor het betaalbaar houden van de 

volkshuisvesting op Noord-Beveland; 
 

Is van mening: 
- Dat juist in een tijd waar vraag is naar betaalbare  huurwoningen men niet over moet 

gaan tot verkoop van huurwoningen in kleine kernen zoals Geersdijk of Kats; 
 

En draagt het college van burgemeester en wethouders op: 
- er bij de RWS op aan te dringen te stoppen met de verkoop van huurwoningen die nu 

in de verkoop staan; 
- en deze woningen weer aan het huurcontingent toe te voegen. 
 
En gaat over tot de orde van de dag 
Fractie  PvdA 
Cor Quinten	  	  	  
	  

2. OV in Zeeland en Noord-Beveland 

PvdA: gratis openbaar vervoer in Zeeland  
(Omroep Zeeland) 

Maak het openbaar vervoer in Zeeland gratis. Dat zegt de Zeeuwse PvdA. Die is geïnspireerd 
geraakt door Luxemburg, waar het ov sinds kort gratis is, in de strijd tegen de files en slechte 
luchtkwaliteit.  

Wat ze in Luxemburg doen., zou ook een goed zijn in Zeeland, denkt de Zeeuwse PvdA. "Het 
betekent dat mensen gratis van A naar B kunnen. Dat heeft economische voordelen, maar is ook 



goed voor het milieu. Want er is nog veel te veel stikstof in de lucht nu", zegt Ralph van Hertum, lid 
van de PvdA-Statenfractie in Provinciale Staten van Zeeland. 

Marinierskazerne 

Het idee voor gratis openbaar vervoer in Zeeland is wel eens eerder geopperd. De PvdA haalt het 
idee nu weer van stal, om het ijzer te smeden nu het heet is. Volgens Van Hertum kan gratis 
openbaar vervoer betaald worden uit de compensatie die Zeeland krijgt voor de gemiste 
marinierskazerne. Daarover wordt nu onderhandeld. 

"Er zijn ook andere mogelijkheden", schetst het Statenlid. "Zeeland kan voor gratis openbaar 
vervoer dienen als proeftuin, betaald door de landelijke overheid. Maar je kunt ook denken aan 
onderwijs en bedrijfsleven die samen met Zeeuwse overheden gaan samenwerken om dit te 
verwezenlijken." 

Is in Luxemburg dus vorige maand begonnen met gratis openbaar vervoer, in de Belgische 
gemeente Hasselt zijn ze er jaren geleden alweer mee opgehouden. Niet te betalen, was het 
oordeel daar toen uiteindelijk. 

Volgens PvdA-er Van Hertum werd het project in Hasselt slachtoffer van zijn eigen succes. 
"Mensen gingen zóveel gebruik maken van het gratis openbaar vervoer, dat de overheid er te veel 
geld op moest toeleggen. Maar dat is een politieke keuze om geen geld te willen bijleggen. Je kan 
er als overheid ook voor kiezen om dat geld wél bij te leggen." 

Treinen 

Helemaal uitgekristalliseerd is het PvdA-idee over het gratis openbaar vervoer in Zeeland nog niet. 
Wat doe je bijvoorbeeld met treinen, die de provincie binnenkomen, en ook weer uitrijden? Moeten 
de Zeeuwen dan wel gaan betalen, op het moment dat ze Brabant inrijden? "Dat is een punt waar 
je het dan met elkaar nog over moet hebben", geeft Van Hertum toe. 

	  
3. Voorstel van Wientjes voor compensatie door de staten en raadsfracties van PvdA 

in Zeeland  
 
Gewest Zeeland 
 
Beste Gerard, 
 
Wat is een passende compensatie voor het mislopen van de marinierskazerne? Een 
haast onmogelijke vraag. Daar komt bij dat we voorzichtig willen zijn om teleurstellingen te 
voorkomen. 
De Zeeuwse PvdA heeft gezamenlijk een compensatievoorstel opgesteld. Als provinciale 
fractie waarderen wij dit samen optrekken. Het geeft ons voorstel het gewicht wat het 
verdient. De lokale fracties zijn bedankt voor hun meedenken, scherpte en suggesties. 
Eerst een verduidelijking vooraf. Vorige week stond met grote koppen in de krant dat 
Zeeland € 53 miljoen aan compensatie eist. Dit betreft de vergoeding voor de werkelijk 
gemaakte kosten en gederfde inkomsten wanneer de marinierskazerne niet naar 
Vlissingen komt. Deze claim vormt een onderdeel van het totale compensatiepakket en is 
het meest eenvoudig in geld uit te drukken. De tegemoetkoming voor de gemiste 
economische en sociale gevolgen zijn lastig in geld uit te drukken. Ook willen we 
compensatie voor de imagoschade. 



De tegemoetkoming voor de gemiste economische en sociale gevolgen zijn lastig in geld 
uit te drukken. Ook willen we compensatie voor de imago-schade. Als Zeeuwse PvdA 
doen we dat als volgt: 
• Nieuwe werkgelegenheid. 
• Zeeland op de Kaart (nationaal, internationaal, wereldwijd). 
• Aandacht voor de leefbaarheid. 
Dat bereiken we door in te zetten op twee hoofdthema’s: kennis en verbind(ing)en. Beide 
thema’s werken we hieronder uit. 
Kennis 
“Een goede onderwijs- en onderzoekstructuur is de basis voor een wervend 
vestigingsklimaat”, staat in het rapport 
https://mijn.pvda.nl/?max_wp_mail_redirect=02574460&id=25744&m=bGVub250d2VycE
B6ZWVsYW5kbmV0Lm5s. Daar kunnen wij ons volledig in vinden. Onderwijs trekt nieuwe 
(jonge) mensen. Dat geeft beweging, nieuwe energie. Daarbij willen we niet alleen extra 
investeringen in het basisonderwijs en Hoger Beroepsonderwijs maar zeker ook in het 
Middelbaar Beroepsonderwijs. Extra aandacht aan relaties met het bedrijfsleven (stages, 
doorstromen naar werk), voor de spreiding en de bereikbaarheid. 
Onze provincie leent zich bij uitstek voor uitbreiding van specifieke kennis, onderzoek en 
experimenten als het gaat om waterveiligheid, aquacultuur, klimaat en energie. Daar 
liggen kansen om Zeeland op de kaart te zetten, niet alleen nationaal en internationaal, 
zelfs wereldwijd. Een dependance van een bestaande universiteit is zeker een optie. 
Wij zien ook een kans bij de bouw van een datacenter (data-registratie en data-analyse). 
Gegevens (data) zijn onmisbaar in onze samenleving. Nieuwe bedrijven vestigen zich 
graag  in de buurt van een datacenter en dat levert nieuwe werkgelegenheid op. Het 
huisvesten van een rijksdienst levert ook nieuwe werkgelegenheid op. 
Verbind(ing)en 
“Een schaalsprong in het verkeer- en vervoerssysteem is nodig om goed verbonden te 
blijven met de omgeving.” Zie rapport Zeeland 2040. Makkelijk, betaalbaar en snel 
verplaatsen binnen, van en naar Zeeland. Zeeland om te werken wanneer je buiten de 
provincie woont. Of juist andersom, wonen in Zeeland maar werken in de Randstad, 
Noord-Brabant of België. 
Als PvdA kiezen we niet voor de aanleg van extra wegen of verbreding van bestaande. 
We kiezen voor investeringen in (betaalbare) Slimme Mobiliteit. Concreet: snelle 
treinverbindingen en goede aansluiting van vervoerssystemen. 
Voor diegene die aangewezen zijn op vervoer per auto dient het gebruik van alle wegen in 
Zeeland gratis te zijn. Dat pleit voor een tolvrije Westerscheldetunnel. 
Verbind(ing)en staan voor ons niet alleen voor het fysiek verplaatsen van A naar B. Het 
gaat ons ook om onderlinge relaties. Relaties tussen mensen, organisaties, overheden, 
bedrijven. Binnen Zeeland maar zeker ook daar buiten. Verder kijken dan alleen de 
provinciegrenzen. Denk groot, dan zijn grenzen en kansen eindeloos. 
Binnen ‘verbindingen’ vragen wij extra aandacht aan cultuur. “Cultuur draagt in belangrijke 
mate bij aan het vestigingsklimaat, de economische bestedingen, de toeristische 
aantrekkingskracht en de leefbaarheid van Zeeland.” Dit staat in het rapport 
https://mijn.pvda.nl/?max_wp_mail_redirect=12574449&id=25744&m=bGVub250d2VycE
B6ZWVsYW5kbmV0Lm5s. Wat ons betreft: investeren in cultureel erfgoed, ruimte voor 
(jonge) makers en samenwerking. 
Gesprek met speciaal adviseur Bernard Wientjes 
Vrijdag 17 april vond een gesprek plaats tussen Provinciale Staten en speciaal adviseur 



Wientjes. Tijdens deze online bijeenkomst heeft dhr. Wientjes vragen beantwoordt, inzage 
gegeven in het proces en geluisterd naar de inbreng vanuit de Statenfracties. Wij 
herkennen ons, in grote lijn, in zijn betoog en die van de andere Statenfracties. De heer 
Wientjes adviseert heel duidelijk om compensatie in investeringen te vragen, niet in geld. 
Daarnaast pleit de heer Wientjes voor snelheid en doorpakken. Eind mei 2020 is zijn 
advies klaar. Besluitvorming vindt voor de zomer plaats. 
De herkenbaarheid met onze compensatievoorstellen stemt ons hoopvol als het gaat om 
het behouden van eenheid binnen Provinciale Staten. Daar willen wij ook voor gaan. Een 
krachtig Zeeuws geluid waarbinnen wij blijven strijden voor onze idealen. 
Met vriendelijke groet, 
Corina van der Vliet-Hart (fractievoorzitter PvdA Zeeland) 


